
 
 
 
 
Midler til kommunal jordfond 

Forslag fra Enhedslisten 

Forslaget retter sig mod især MTM, BA 
 
 
Hvad vil vi gerne opnå? Hvorfor stilles forslaget? 

 
Ved budgetforlig for budget 2023 fik Enhedslisten oprettet en kommunal jordfond, der har til 
formål at opkøbe arealer med sårbare grundvandsressourcer med henblik på at oprette 
grundvandsparker, der både beskytter vores drikkevand og samtidig styrker biodiversiteten. 

Da der er fundet giftrester i flere drikkevandsboringer i Aarhus, er det afgørende, at vi som 
kommune griber ind og handler på de ambitioner, vii har for rent drikkevand i Aarhus kommune. Vi 
ønsker med forslaget at sikre, at borgerne i Aarhus har adgang til rent drikkevand fra egne boringer 
uden forudgående rensning både nu og i fremtiden. 

Eneste effektive måde at beskytte drikkevandet i sårbare drikkevandsområder, der hvor grundvandet 
dannes og der hvor der drikkevandet hentes op, er at undlade landbrug og bebyggelse.  

Samtidig fordrer den aktuelle biodiversitetskrise, at vi giver dyre- og plantelivet de bedst mulige 
betingelser. Det vil også medvirke til at skabe rekreative områder i kommunen, som der er større og 
større mangel på.  

En grundvandspark er et tilplantet sårbart drikkevandsområde, som kan anvendes til rekreative 
formål.  

Det har vist sig at kommunen ejer en del jorde beliggende på sårbare drikkevandsområder. Jorden 
som kommunen ejer er i flere tilfælde udlagt til bebyggelse.  

Bebyggelsen bør standses og midler fra jordfonden anvendes til indretning af grundvandspark på 
arealerne i stedet.  
Eventuelle input til hvem, hvad, hvordan og hvor mange ressourcer 
 

Det foreslås at der tilføres fonden et fast 2 cifret millionbeløb årligt. 

Det ønskes belyst hvor mange grundvandsparker, der årligt kan etableres for 90 million kr.  

 
Kontakt: Solveig Munk, Enhedslisten, De Rød-Grønne 
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